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Algemene Beschouwingen   
 
Behandeling van de Voorjaarsnota 2007. 
 
Fractie VVD 
 
Een uniek moment in de geschiedenis van de gemeenteraad Dalfsen. 
De Algemene Beschouwingen, sinds jaar en dag, uitgesproken bij de 
begrotingsbehandeling, worden nu gehouden bij de behandeling van de 
voorjaarsnota. 
Het is wel even wennen, Algemene  Beschouwingen, om deze tijd van het jaar 
en zonder een voorliggende Begroting. De raadswerkgroep Planning en Control 
heeft door middel van opmerkingen en suggesties een belangrijke bijdrage 
geleverd om tot de huidige opzet van de Voorjaarsnota te komen. 
 
Het gaat goed in de gemeente Dalfsen. De Voorjaarsnota 2007 geeft  aan dat er 
financiële ruimte is om een aantal grote projecten op de rails te zetten, c.q. om 
geld te storten in een bestemmingsreserve voor dit doel. De negatieve prognose, 
die vlak vóór het verschijnen van de mei- en septembercirculaires vaak 
uitgesproken wordt, blijkt in de praktijk meestal mee te vallen. Ook in het 
meerjaren perspectief wordt vaak heel voorzichtig geraamd. Eén en ander 
volgens het principe van “goed koopmansgebruik “, een uitgangspunt dat door 
de VVD fractie wordt onderschreven. Tegelijkertijd hebben wij geconstateerd, 
dat de Voorjaarsnota geen nieuwe politieke standpunten bevat, maar meer een 
toelichting hoe het bestaande, reeds ingezette, beleid zal worden uitgevoerd. 
Daar is onder de gegeven omstandigheden begrip voor, er staan veel projecten 
op de rails en het is belangrijk dat deze projecten ook worden afgerond binnen 
de beoogde tijd en het budget wat daarvoor beschikbaar is, of nog wordt gesteld. 
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Kijkend naar de inhoud van de Voorjaarsnota, dan zien we dat op dit moment  
de laatste hand wordt gelegd aan de formatiescan ambtelijke organisatie.  
Nadat deze formatiescan is afgerond komt er dus inzicht in de kwaliteit en de 
kwantiteit van het ambtelijk apparaat, inclusief de beroepskrachten brandweer, 
en in de benodigde aanvulling. Wij zien als raad de eindrapportage met 
spanning tegemoet en verwachten daarna inzicht te krijgen  in de 
knelpunten  en het aantal vacatures. 
 
De verzending op papier van raad - en commissiestukken zal in het komend jaar 
verleden tijd zijn, mede door de invoering van het raadsinformatiesysteem. 
Dit betekent voor raadsleden meer werk en meer kosten,  je zult de 
vergaderstukken toch uit moeten printen. Ook de steunfractieleden, die nu de 
stukken op papier ontvangen, zullen deze straks zelf moeten printen, met alle 
kosten van dien.  Een compensatie hiervoor via de toch nog aan te passen 
Verordening Fractieondersteuning, lijkt ons zeker op z’n plaats. 
 
Het klanttevredenheidsonderzoek vindt in 2007 opnieuw plaats en het voorstel  
is om dit tweejaarlijks een dergelijk onderzoek te houden. Worden klachten, 
welke tussentijds binnenkomen, meegenomen bij dit onderzoek?  
Met andere woorden, wordt de centrale klachtenregistratie gekoppeld aan 
dit tweejaarlijks onderzoek? 
 
Op het gebied van gezamenlijk inkoopbeleid DOORSZ gemeenten wordt nog 
weinig voortgang geboekt. Nu wordt er per gemeente een bijdrage gevraagd van 
€ 15.000.— in totaal dus € 90.000.— om het inkoopbeleid te professionaliseren. 
De VVD wil, alvorens hierover een besluit te nemen, meer inzicht in de 
oorzaak resp. noodzaak.  
 
Het kantoormeubilair dat is afgeschreven en niet meer voldoet aan de eisen van 
deze tijd, noch op Arbo gebied, noch aan moderne vormgeving, zal vervangen 
worden.  
Kosten € 342.000.—. Als we de vervanging gedeeltelijk doen, blijven we altijd 
met “Oud “en “Nieuw”meubilair zitten,ook in de toekomst. Want het meubilair, 
dat nu niet wordt vervangen en straks meeverhuist, zal over 3 tot 5 jaar 
vervangen moeten worden. Wat kost het ( investering en afschrijving ) als we 
alles tegelijk vervangen bij het betrekken van het nieuwe gemeentehuis? 
 
In het Beatrixgebouw worden op verzoek van de huurder ( Landstede ) 
energiebesparende maatregelen genomen. Dit zal leiden tot een huurverhoging. 
Landstede verhuurt enkele ruimtes van dit gebouw aan o.a. De Historische kring 
en Vluchtelingenwerk. Komt een eventuele huurverhoging op deze manier 
niet op het bordje van de gemeente terug? 
 



 

Algemene Beschouwingen 
Voorjaarsnota 2007 
Fractie VVD  
 

3 

De rekenkamercommissie Dalfsen, heeft het onderzoeksprogramma 2007 
gepresenteerd. Een programma, waarin de commissie aangeeft hoe zij uit een 
longlist van onderzoeksonderwerpen, voortgekomen uit eigen inventarisatie en  
door de raadsfracties aangedragen, tot de shortlist van 4 onderwerpen is 
gekomen. Het eerste onderwerp staat vast, de andere zijn qua volgorde nog 
nader te bepalen. 
Een volgend onderwerp op de longlist zou volgens de VVD een onderzoek naar 
de efficiëntie van de door de gemeente ingehuurde externe adviseurs resp. 
onderzoeksbureau’s  kunnen zijn. Verschillende rekenkameronderzoeken laten 
zien dat overheden veelal geen  totaal beeld van de inzet van externe adviseurs 
of bureau’s hebben, niet weten  wat de kosten-batenverhouding is, met welk 
doel externen precies worden ingezet, in hoeverre de ( kwaliteit van ) de 
besluitvorming erdoor wordt beïnvloed enz. Vanwege het grote 
dienstverleningsgebied heeft ook de gemeentelijke organisatie met externe 
adviseurs en bureau’s te maken: financiële en juridische dienstverlening, ICT-
ondersteuning, organisatie en managementadviezen, beleids-en marktonderzoek 
enz. Hoewel de inzet van externe adviseurs soms onmisbaar is, horen we ook 
steeds meer kritische geluiden:” Te duur in verhouding tot wat het 
oplevert”;”het zijn zich zelf onmisbaar makende  instituties”;” ze schrijven een 
beleidsadvies maar maken zich niet druk over de uitvoerbaarheid”; “sturing in 
plaats van advisering” en “teveel adviezen eindigen in een la”;  Maar zijn deze 
opmerkingen wel terecht? Hoe kritisch zijn wijzelf? Hoe vullen wij het 
opdrachtgeverschap in? Op welke wijze borgen wij de kwaliteit van de door 
ons gevraagde adviezen?  Kortom volgens de VVD een dankbaar 
onderwerp voor onderzoek.  
 
 In de afgelopen periode zijn er bij de brandweer op het gebied van faciliteiten 
vele noodzakelijke investeringen gedaan. Het werven van mensen bij de 
vrijwillige brandweer wordt steeds moeizamer. Daarom zijn wij verheugd dat 
het tot stand brengen van een jeugdbrandweer weer is opgepakt. Om de 
continuïteit van onze brandweer te garanderen is het van belang dat het 
vrijwilligerskorps kan putten uit een voorraad enthousiaste jonge mensen,  
die klaar staan om de oude garde op te volgen. 
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De gemeente Dalfsen groeit. Er staan vele uitbreidingen van woonwijken en 
bedrijventerreinen op de planning. Wat onze fractie dan ook zorgen baart is de 
toenemende verkeersdruk op ons wegennet. Zijn onze wegen voldoende 
toegerust om deze groei aan te kunnen? Het fietspad langs de Jagtlusterallee 
staat reeds ingepland. Toch zouden wij er voor pleiten om niet alleen het 
fietspad, maar ook de verbreding van de weg in de planvorming te gaan 
betrekken. Gezien de omgeving zou je zelfs kunnen kiezen voor een 
fietsroute over één van de wegen, die parallel lopen aan de Jagtlusterallee. 
 
Straatverlichting zorgt voor een stuk veiligheid in de kernen en het buitengebied. 
Het gevolg is echter zogenaamde lichtvervuiling en deze willen we graag onder 
de aandacht brengen. Er zijn op dit gebied al vele studies gedaan en als gevolg 
hiervan worden er  bij verschillende gemeenten al maatregelen genomen die 
leiden tot enerzijds, een beter lichtconcept met minder lichtvervuiling en 
anderzijds tot energiebesparing. Onze vraag is dan ook: Hoe bekend is men bij 
de gemeente Dalfsen met deze materie en kunnen wij op korte termijn 
hierover iets verwachten?  
De visie voor bedrijventerreinen loopt tot 2013. Waar willen we naar toe met 
de bedrijvigheid in de kernen Lemelerveld, Nieuwleusen en Dalfsen na deze 
periode?  Gezien de tijdrovende procedures bij ruimtelijke ontwikkeling vragen 
wij ons af of we niet op korte termijn aan de slag moeten met beleid voor na 
2013.Hoe denkt het college hierover?  Ook vragen we ons af hoe het staat 
met de voortgang “Onderzoek revitalisering van de bestaande 
bedrijventerreinen”!  
 
De schoollogopedie is al jaren een vast onderwerp bij onze Algemene 
Beschouwingen. Uit het jaarverslag 2005/2006 bleek dat genoemd jaar geheel 
volgens de planning was afgerond en dat de wachtlijsten verdwenen waren. Het 
is erg belangrijk de schoollogopedie op een kwalitatief hoog niveau te houden. 
We waren daarom extra alért op de haalbaarheid van de bezuiniging van 
€ 15.000.— per 1 januari 2008, waarbij de relatie tot de ontwikkelingen bij de 
GGD van doorslaggevend belang zouden zijn.  Nu blijkt dat deze 
ontwikkelingen niet van de grond komen, zodat de logopedistische screening 
een taak blijft van de schoollogopedie en de voorgenomen bezuiniging niet te 
realiseren is.  Er wordt in de loop van dit jaar een notitie opgesteld waarin o.a. 
ingegaan wordt op de uitvoering van schoollogopedie door een derde partij, tot 
onze verbazing wederom de GGD!! Aangezien dit weinig effectief lijkt én tot 
hogere kosten zal leiden, kunnen we deze voorziening beter laten zoals het 
is, we weten nu dat het goed gaat en dat moeten we zo houden. 
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Op 23 april 2007, hebben wij als raad extra € 10.000.— beschikbaar gesteld 
voor Kunsteducatie/De Muzerie periode Schooljaar 2007/2008.  Tevens hebben 
wij toen aangegeven dat wij voor wat betreft  de periode 1 september 2008 t/m 
31 augustus 2011 ons standpunt bij de behandeling van de Voorjaarsnota zouden 
geven. Nu dus! Bij de behandeling in commissie- en raadsvergadering in april 
hebben wij duidelijk aangegeven, dat wij teleurgesteld zijn over de voortgang 
van het pilotproject “Samenwerking lokaal particulier initiatief”. Van deze pilot 
was in 2005 al sprake en nu in 2007 wordt door de Muzerie in dit kader 
betreffende de voortgang gezegd : “We hebben een pilotsubsidie aangevraagd 
bij een landelijk fonds om voor Zwolle en Dalfsen hier in de komende periode 
lokaal beleid op te kunnen ontwikkelen.  
Ook zijn onlangs gesprekken gestart met het ministerie met het doel een 
dergelijke pilot te ondersteunen”. Einde citaat. Een magere voortgang dus, 
eigenlijk geen steek verder kunnen we wel zeggen. Onze bedoeling was, een 
onderzoek naar de mogelijkheden, van muziekschool in combinatie met 
particulier initiatief, in onze eigen gemeente. Niets van terecht gekomen!   
En wat nu!! Met heel veel moeite en schoorvoetend, omdat wij de jeugd van 
Dalfsen op het gebied van Kunsteducatie niet in de kou willen laten staan, 
gaan wij akkoord met  het voorstel van het College  om in de periode  
1 september 2008 t/m 31 augustus 2011 het onderwijs Kunsteducatie af  
te nemen van De Muzerie voor een bedrag van  € 80.000.—  per jaar.  
Dat betekent dus “Adequate dienstverlening “ is: activiteiten voor kunsteducatie 
voor de vrije tijd markt voor circa 160 leerlingen via lessen en cursussen     
( muziek, beeldende kunst, theater en dans ), waarbij wij ervan uitgaan dat de 
ha/fa leerlingen hier ook onder vallen voor zover mogelijk en dat er voor 
dié ha/fa leerlingen die buiten de boot dreigen te vallen en door de 
muziekverenigingen zelf worden opgeleid, een financiële tegemoetkoming 
komt. Tevens willen wij nog benadrukken dat de samenwerking met 
particulieren  blijvend onder de aandacht van de Muzerie moet worden 
gebracht, omdat het mogelijk moet zijn, door deze samenwerking het bereik te 
vergroten voor het zelfde bedrag c.q. de kosten van de kunsteducatie terug te 
dringen.  
 
In de beleidsnota “Op uw gezondheid” heeft de raad aangegeven een groot 
belang te hechten aan sportbeoefening door de inwoners van de gemeente. 
Om dit te realiseren moeten de accommodaties en voorzieningen op een goed 
peil worden gebracht. Dat dit op een  economisch-efficiënte manier moet 
gebeuren is vanzelfsprekend. Daarom moet er ook ingezet worden op de 
multifunctionaliteit van de accommodaties. Een goed voorbeeld zijn de 
uitgangspunten van het Middengebied in Nieuwleusen. Hierbij wordt cultuur, 
sport en recreatie bijeengebracht in het centrum van het dorp, een goede 
ontwikkeling. 
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De acties beschreven in de nota “Samen werken aan een gezond leven” moeten 
aan het eind van 2010 leiden tot meetbare resultaten op het gebied van 
vermindering overgewicht, tegengaan overmatig alcoholgebruik, voorkomen 
van depressies bij ouderen, jeugdgezondheidszorg, zoals opvoedings-
ondersteuning enz., met als specifiek speerpunt het tegengaan van roken bij 
volwassenen en jongeren. Wij onderschrijven dit streven van harte, maar  om in  
2010  vergelijkingsmateriaal te hebben, zouden we  nú een nulmeting uit moeten 
voeren. Wordt hierover gedacht of heeft het college een andere methode 
voor ogen? 
 
Op het gebied van Ruimtelijke ordening is met de vaststelling van de 
Plattelandsvisie een belangrijke stap gezet. Dat we met het opstellen van deze 
visie niet over één nacht ijs zijn gegaan als raad en college, ligt ons allen nog 
vers in het geheugen.  
Een belangrijke vervolgstap voor ons buitengebied en zijn bewoners zijn de nota 
Rood voor Rood en de VAB nota. Wanneer kunnen we deze beleidsnota’s 
tegemoet zien? 
 
Het College stelt voor om voor dit jaar de reserve die opgebouwd is uit 
verschillende bedragen en ruim 4,5 miljoen Euro  bedraagt te bestemmen als 
reserve grote projecten. Tot en met 2011 zal tenminste nog eens 4,5 miljoen 
beschikbaar zijn en dan tellen we de saldo’s van de jaarrekeningen  2007 tot en 
met 2011 nog niet mee. Het lijkt ons erg onwaarschijnlijk dat we de 
komende jaren nu ineens op nul uit zouden komen, maar we begrijpen dat 
we hier niet op voorhand van uit mogen gaan, dus akkoord. 
 
Op 21 mei is de raad akkoord gegaan met ons voorstel het college opdracht te 
geven met een startnotitie voor een plan tot opwaardering van De Stokte te 
komen. Het startbedrag voor de ontwikkeling van de Stokte zou kunnen komen 
uit de rente van zaken die nog niet uitgevoerd worden of uit de Algemene 
reserve. Een andere optie is om van de zojuist genoemde Reserve Grote 
Projecten, een fractie te besteden aan het project opwaardering Stokte. Voorts 
lazen wij in het verslag van de B en W vergadering van 15 mei, dat het College 
het VVD initiatief betrekken wil bij de ideeën die er zijn in het kader van het 
lokaal initiatief  en het plan om  in 2008  de raad een kaderstellende notitie voor 
te leggen. Ook wordt in hetzelfde verslag gesproken over  de verdere uitvoering 
van het project “voet-en fietsveer Hessumse Schipper” door de Regio IJssel-
Vecht. Kortom er zijn meerdere wegen die naar de opwaardering van  
De Stokte leiden. Wij juichen dat uiteraard alleen maar toe. 
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Bij het overzicht van niet gehonoreerde voorstellen staan verontruste berichten 
betreffende de exploitatie van de WEZO NV over het jaar 2006. Het College is 
van mening dat het verwachte tekort  van circa 1,8 miljoen Euro ook incidentele 
oorzaken heeft. O.a. de oude bedrijfspanden, die nog niet verkocht zijn. Nu heeft 
de VVD in de afgelopen jaren herhaaldelijk om informatie omtrent de financiële 
positie van de WEZO gevraagd, n.a.v.de Larcom ervaringen, maar ook in 
verband met de nieuwbouw. Het antwoord was steeds dat de nieuwe 
accommodatie helemaal los zou staan van de Sociale Werkvoorziening en dat er 
geen signalen waren,  die wezen op slechte financiële situatie zoals bij de 
Larcom. Wij willen  zo snel mogelijk van de portefeuillehouder weten  hoe 
de financiële positie van de WEZO  nú is en hoe hoog de eventuele bijdrage 
van de gemeente Dalfsen  zal moeten zijn. 
 
Tot slot zijn we ons bewust dat we misschien niet alle onderwerpen die onze 
aandacht behoeven en waar het college of de andere partijen onze mening wil 
weten in  deze Algemene Beschouwingen genoemd hebben. Daarvoor is in de 
 2e termijn nog gelegenheid en die zullen we indien nodig zeker benutten. 
 
De VVD fractie wil in de komende 12 maanden, de belangen  van de Gemeente 
Dalfsen en haar inwoners weer naar beste weten en kunnen, behartigen. 
 
Margriet Tempelman-Mulder 
Gerrit Schoonhoven 
Fractie VVD  


